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Fractie VRAAG Antwoord
6b. Kredietaanvraag regionale keringen 2020-2022
PvdA Wat betekent ‘beperkt ingrijpen bij Nieuwkoopse plassen (en de 

andere genoemde plassen)’? Komt het beperkt ingrijpen 
tegemoet aan de wensen van Natuurmonumenten (zie inspraak 
nota)?

Ja, met beperkt ingrijpen wordt bedoeld bijdragen aan de mogelijke maatregelen die door 
Natuurmonumenten worden geschetst in de inspraaknotitie. We schatten in dat de gemaakte 
reservering voldoende is om Rijnland’s bijdrage aan de maatregelen te kunnen financieren. 
De onzekerheid komt voort uit het feit dat we nog niet precies weten waar we praktisch op uit 
komen en dat bepaalt de kosten.     

Ik begrijp dat we moeten kiezen tussen meer aanpak van 
landbouwemissies of meer oeverinrichting. Kunt u toelichten 
waarom aanpak landbouwemissies relatief duur is? En waarom 
de meekoppelkansen lastig te realiseren zijn? Is bij de raming 
van 14,5 mln. de POP-4 co-financiering al meegenomen? 

De landbouwaanpak bestaat uit verschillende onderdelen waaronder het zelf trekken van vijf 
(inspiratie)polders, een reservering voor bijdragen aan blauwe diensten en communicatie 
activiteiten. Voor de POP-4 financiering is een inschatting gemaakt voor de co-financiering, welke is 
meegenomen in de raming. Meekoppelkansen realiseren vergt altijd iets extra’s. Praktische 
bezwaren (beschikbaarheid van ruimte) of meer principiële bezwaren bv toenemende druk van 
plaagdruk op de gewassen, kan realisatie in de weg staan.  

Is er een samenhang met de nota Peilbeheer? Zo ja, kunt u 
deze duiden? 

Zoals verwoord in de ontwerpnota peilbeheer zijn verbetering van de waterkwaliteit en ecologie  
aspecten die worden meegenomen in de belangenafweging voor peil en peilregime en het inrichten 
van het watersysteem. In een aantal waterlichamen zijn specifieke maatregelen benoemd met 
betrekking tot het peilregime. Tot welke peilbeheersingsmaatregelen dit precies gaat leiden, is 
onderdeel van de realisatiefase, dit vergt nader onderzoek.   

VVD In de nota behorend bij de opiniërende sessie KRW3 wordt 
gemeld dat de waterkwaliteit van 70% van de waterlichamen in 
Rijnland matig is ten opzichte van de doelen voor 2027. Tevens 
wordt voorgesteld met KRW3 en wbp6 de 25 waterlichamen 
aan te pakken die in de vorige KRW programma’s nog niet zijn 
uitgevoerd. Is bij benadering aan te geven hoeveel % van de 
waterkwaliteit in de waterlichamen van Rijnland naar 
verwachting verbetert met uitvoering van de voorgestelde 
aanpak? Met andere woorden: hoeveel % verbetering willen we 
met het voorgestelde programma bereiken?

De huidige voorgestelde doelen met de huidige voorgestelde maatregelen zouden in theorie een 
100% goed score moeten geven in 2027. 
We kunnen wel te maken krijgen met het naijlen van ecologische effecten na uitvoering van de  
maatregelen.

In de nota wordt ook aangegeven dat slechts 7% van de 
waterlichamen een goede waterkwaliteit heeft tov de doelen 
voor 2027. Is de goede waterkwaliteit een gevolg van de eerste 
twee programma’s, of zijn er ook andere oorzaken aan te 
wijzen?

We zien vanaf de start van de uitvoering van KRW maatregelen een verbetering in de waterkwaliteit. 
Deze is echter veelal nog onvoldoende om de aanduidingen goed te halen. We verwachten in 2027 
een grote verbetering te zien. Enerzijds omdat dan het effect van de maatregelprogramma’s van 
KRW1 en KRW2 duidelijk zijn en anderzijds omdat we de doelen hebben gecorrigeerd voor 
natuurlijke achtergrondbelasting en belasting (chemisch dan wel ecologisch) vanuit de verschillende 
functies behorend bij het waterlichaam. 

Hiermee zijn onze doelen realistisch geworden en komt doelbereik in zicht. 
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En in het algemeen: zijn de te verwachte effecten van KRW-
programma’s verder te kwantificeren dan nu het geval is?

Het kwantificeren van effecten gebeurt op basis van modelberekeningen, ervaringen uit het verleden 
en opgedane kennis over effect maatregelen. We baseren ons op inschattingen waar onzekerheden 
deel van uit blijven maken.  


